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 pprriinn  nniivveelluull  ffiinnaanncciiaarr  
ººii  ppllaaffoonnaarreeaa  ppllããþþiilloorr  ddiirreeccttee,,
RRoommâânniiaa  aarr  ffii  ffoosstt  pprrooffuunndd  dd
eezzaavvaannttaajjaattãã,,  iiaarr  ffeerrmmiieerriiii  aaffllaaþþii  
îînn  pplliinn  pprroocceess  ddee  ccaappiittaalliizzaarree,,  
ddee  aasseemmeenneeaa

Unul dintre obiectivele cele mai impor-
tante ale Politicii Agricole Comune pen-
tru care România a militat în toate struc-

turile europene a avut câºtig de cauzã în comi-
sia pentru agriculturã din Parlamentul Euro-
pean, unde, prin votul dat, s-a eliminat plafo-
narea obligatorie. „Politica  Agricolã  Comunã
2021  –  2027  este  pe  un  drum  bun  privind
România  ºi  privind  fermierii  români  ºi  nu
numai.  Unul  dintre  obiectivele  cele  mai  impor-
tante  ale  Politicii  Agricole  Comune  pentru  care
România  a  militat  în  toate  structurile  europene
astãzi  a  avut  câºtig  de  cauzã  în  comisia  pentru
agriculturã  din  Parlamentul  European,  unde,

prin  votul  dat,  s-aa  eliminat  plafonarea  obliga-
torie.  Noi  am  propus  un  amendament  ºi  din
fericire  am  avut  câºtig  de  cauzã.  Este  o  bucu-
rie  formidabilã  pentru  fermierii  români,  atât
pentru  cei  mari,  cât  ºi  pentru  cei  mici”, susþi-
ne minsitrul Agriculturii, Petre Daea.

Conform unui comunicat al ministerului
de resort, remis ieri presei, se va lãsa la latitu-
dinea statelor membre modul de acþiune în
aceastã privinþã. Mai mult decât atât, în urma

consultãrilor fermierilor români, s-a constatat
cã dorinþa acestora este ca viitoarea Politicã
Agricolã Comunã sã nu impunã plafonarea
plãþilor la o anumitã sumã. „România  a  militat
pentru  eliminarea  plafonãrii,  aceasta  fiind  de
neacceptatã  în  planul  deciziei  generale,  în
acest  sens,  fiind  aduse  argumentele  necesare
care  au  vizat  faptul  cã  ar  fi  putut  îngreuna  pro-
cesul  de  simplificare  ºi  subsidiaritate.  Prin
nivelul  financiar  ºi  plafonarea  plãþilor  directe,

România  ar  fi  fost  profund  dezavantajatã,  iar
fermierii  aflaþi  în  plin  proces  de  capitalizare,  de
asemenea”, se spune în comunicat.

Petre Daea a subliniat cã aceastã decizie
este o aºteptare legitimã pentru toþi fermierii,
atât pentru cei români, cât ºi pentru cei din
toatã Europa. „Iatã  cã,  din  acest  moment,
avem  aceastã  libertate  de  gândire  ºi  de  acþiu-
ne  în  viitoarea  Politicã  Agricolã  Comunã.  Am
urmãrit  aceastã  problemã  foarte  atent  în  ultimii
doi  ani,  etapã  cu  etapã  la  toate  întâlnirile  din
cadrul  Consiliului.  Salut  aceastã  decizie  care  îi
bucurã  pe  fermieri  ºi  mã  bucurã  ºi  pe  mine  sã
o  anunþ,  mai  cu  seamã  cã  România  deþine  pre-
ºedinþia  Consiliului  Uniunii  Europene”, a afir-
mat Daea. De asemenea, potrivit ministrului,
s-a aprobat o convergenþã progresivã prin care
România este avantajatã prin creºterea sub-
venþiei la unitatea de suprafaþã. „Sunt  lucruri
foarte  bune  care  ne  dau  curaj  ºi  sunt  de  remar-
cat  pentru  cã  se  realizeazã  pe  perioada  Preºe-
dinþiei  României  la  Consiliul  UE.  Deci,  un  suc-

ces  pentru  perioada  asta  ca  de  altfel  ºi  altele,
întrucât  în  domeniul  agriculturii  faþã  de  patru
dosare  programate  a  fi  închise  au  fost  închise
nouã  ºi  am  înaintat  foarte  mult  privind  Politica
Agricolã  Comunã”, a adãugat ºeful de la Agri-
culturã. România nu a susþinut plafonarea plã-
þilor directe pe considerentul cã acest lucru va
afecta grav fermele mari ce respectã standar-
dele de mediu, iar acestea vor pierde în com-
petitivitate în raport cu importurile din þãrile
terþe. De altfel, fermierii din România ºi din alte
ºase state din Regiunea celor Trei Mãri au
semnat în decembrie un document privind
poziþia acestor þãri în cadrul viitoarei Politici
Agricole Comune (PAC), principalele mãsuri
susþinute de þãrile semnatare fiind mãrirea
bugetului PAC, uniformizarea subvenþiilor,
renunþarea la plafonarea subvenþiilor ºi pãstra-
rea patrimoniului ºi gestionarea pãmântului.
Documentul a fost transmis Comisiei Europe-
ne ºi comisarului pe agriculturã Phil Hogan.

 Raluca  STROE

Fermierii români au scãpat
de plafonarea obligatorie

Decizia BNR nu a influenþat piaþa
valutarã, unde cursul euro a scãzut de la
4,7625 la 4,7614 lei, într-o ºedinþã în care
transferurile se realizau în culoarul 4,756
ºi 4,764 lei, iar cotaþiile de la ora 14:00 se
plasau în jurul valorii de 4,756 lei.

Media dolarului american a urcat de
la 4,2371 la 4,2499 lei, nou maximum al
ultimilor doi ani, iar cotaþiile din piaþã
fluctuau între 4,244 ºi 4,257 lei.

Moneda elveþianã scãdea pe pieþele
internaþionale la 1,118 – 1,121
franci/euro, iar media ei a coborât de la
4,2635 lei, maximum al ultimilor aproape
patru ani, la 4,2533 lei  Preþul gramului de
aur a urcat de la 175,9424 la 175,9760
lei, evoluþie datoratã aprecierii monedei
americane. Valoarea unciei de aur cobora
ieri dimineaþã pe pieþele internaþionale
specializate la 1.285 dolari, minimum al
ultimelor trei sãptãmâni.

Indicii ROBOR stagneazã de o sãptã-
mânã, dupã ce a fost anunþatã introduce-

rea unui noi indicator prin care se vor sta-
bili nivelul ratelor la credite. Cel la trei
luni, utilizat la calcularea dobânzilor la
majoritatea creditelor în lei, a stagnat la
3,23%, iar cel la ºase luni, folosit la cal-
cularea ratelor la creditele ipotecare, la
3,32%. Indicele ROBOR la nouã luni, cal-
culat în funcþie de rata dobânzii plãtitã la
creditele atrase de cãtre bãncile comer-
ciale de la alte bãnci, s-a oprit la 3,48%
iar cel la 12 luni la 3,53%.

În regiune, moneda polonezã se apre-
cia la 4,293 – 4,303 zloþi iar cea maghia-
rã se deprecia la 321,3 – 322,4 forinþi.

Perechea euro/dolar fluctua în culoa-
rul 1,1191 – 1,1222 dolari, investitorii
fiind interesaþi de modul în care se va
rezolva dosarul Brexit.Indicele bitcoin cal-
culat de Bloomberg îºi accelera creºterea
ºi urca la 4.700 dolari, nivel care nu a mai
fost atins din noiembrie.

 Analizã  transmisã  de  
Agenþia  Domus  M&D

PPrriinncciippaalluull  eevveenniimmeenntt  ddee  iieerrii  aa  ffoosstt  ººeeddiinnþþaa  ddee  ppoolliittiiccãã  mmoonneettaarrãã  
aa  BBNNRR,,  uunnddee  ss-aa  ddeecciiss  mmeennþþiinneerreeaa  ddoobbâânnzziiii  ssaallee  cchheeiiee  llaa  22,,5500%%  ppee  aann,,
nniivveell  ccaarree  aa  ffoosstt  ssttaabbiilliitt  îînn  mmaaii  22001188,,  ccâânndd  aacceeaassttaa  ssee  ssiittuuaa  llaa  22,,2255%%..

Indicii  ROBOR  stagneazã
de o sãptãmânã

Preºedintele executiv al Asociaþiei Române
a Bãncilor (ARB), Florin Dãnescu, a declarat ieri
cã educaþia financiarã ar trebui sã fie materie
obligatorie în ºcoalã, fapt pentru care militeazã
de câþiva ani buni.

„Pentru  bãnci,  digitalizarea  reprezintã  o
componentã  importantã.  Am  fãcut  nenumãrate
eforturi,  încã  din  2011,  pe  domeniul  digitalizãrii.
Cred  cã  trebuie  sã  trecem  de  dialogul  cã  suntem
pe  ultimul  loc,  ºtim  asta.  Cred  cã  trebuie  sã  mer-
gem  la  cauzã.  Rolul  meu  este  sã  încerc  cã  con-
tribui  ºi  dãm  rãspunsuri  la  motivele  pentru  care
noi  nu  putem  face  paºi  înainte.  Cred  cã  o  proble-
mã  este  lipsa  dialogului  cu  industriile.  Singuri
nu  vom  reuºi  indiferent  de  cât  de  puternicã  este
industria  bancarã,  în  orice  þarã.  Dacã  te  uiþi  pe
Facebook,  vezi  o  realitate,  dacã  te  uiþi  pe  Linke-
din  vezi  o  altã  realitate...  Solicitãm  de  câþiva  ani
buni  ca  educaþia  financiarã  sã  fie  materie  obliga-
torie  în  ºcoli.  Ne-aam  obiºnuit  sã  criticãm  mai
mult  decât  sã  facem  ceva  împreunã”, a declarat

Dãnescu. Oficialul ARB a menþionat, totodatã, cã
sistemul bancar transmite propuneri autoritãþilor
centrale, însã rar se primesc ºi rãspunsuri.
„Acum  doi  ani  am  reuºit  sã  facem  un  pas  în  faþã
cu  prim-mministrul  de  atunci,  domnul  Grindeanu,
solicitându-ii  ºi  sugerând  respectuos  cã  pasul  în
faþã  în  Agenda  digitalã  a  României  ar  trebui  fãcut
ºi  cu  industria  noastrã.  Sã  facem  un  grup  de
lucru,  ca  un  project  manager.  S-aa  schimbat
prim-mministrul  ºi  am  luat-oo  de  la  capãt...  Ni  s-aa
reproºat  cã  bãncile  nu  contribuie  cu  idei,  cã  nu
vin  cu  propuneri.  Sã  ºtiþi  cã  noi  trimitem  tot  tim-
pul  propuneri,  rar  suntem  chemaþi,  rar  ni  se  rãs-
punde.  Desemnarea  unei  instituþii  guvernamen-
tale  separate  pentru  Agenda  Digitalã  a  României,
fãrã  asta  nu  se  va  întâmpla  nimic  fãrã  o  astfel  de
instituþie”, a punctat Florin Dãnescu.

Reprezentanþi ai autoritãþilor publice cen-
trale, ai mediului bancar ºi IT&C au participat,
marþi, la conferinþa Digital Banking&Cyberse-
curity. Marian  CAZACU  

EEdduuccaaþþiiaa  ffiinnaanncciiaarrãã  aarr  ppuutteeaa  ddeevveennii
materie obligatorie în ºcoalã


